
Kære transportudvalg

Det er blevet vedtaget, at man vil opgradere vores jernbanestrækninger på tværs af landet, så man i 
fremtiden vil kunne tage toget fra hovedbanegården og være i Odense efter én time og efter yderligere én 
time være i Århus eller Esbjerg.

Det er da godt, at det er nemt at komme mellem Danmarks ”metropoler”.

Men er I klar over hvor lang tid det tager at komme fra hovedbanegården til Kalundborg? Min. én time og 
27 min.

Eller fra hovedbanegården til Nykøbing Falster? Min. én time og 26 min.

Det er vel at mærke to byer som vi anser som værende i sammen landsdel.

Jeres beslutninger har uden sammenligning konsekvenser befolkningssammensætningen og Jeres 
nuværende beslutning vil sætte yderligere pres på Udkantsdanmark.

Det svarer til at bygge spir på et hus; uden fundamentet er i orden. Det er et prestigeprojekt. Folk i 
Kalundborg og Nykøbing Falster betaler jo også skat, og hvis I så mener at der er for få passagerer på 
strækningen, så er det vel forståeligt at bilen er mere populær, når så korte afstande tager så langt tid med 
tog. 

Jeg synes da altid, at man skal søge at opgradere den kollektive trafik, men strækningen på tværs af 
Danmark er allerede velfungerende, jeg er selv en hyppige passager mellem Slagelse og Esbjerg. 

Jeg er sikker på lignende gør sig gældende i øvrige landsdele, Sjælland er blot et eksempel, da jeg er mest 
bekendt med dette område. 

Venligst Mathias Madsen
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